
	 Добігає	кінця	2016	рік	–	знаменний	рік	для	Одеського	національного	економічного	уні-
верситету,	ювілейний	95-ий	рік	наполегливої	роботи	у	справі	підготовки	висококваліфікова-
них	фахівців-економістів.	ОНЕУ	–	це	справжній	оплот	духовності,	могутній	осередок	економіч-
ної	освіти,	вища	школа	майбутньої	української	еліти!
	 Дякуємо	всім	за	сумлінну	й	плідну	працю	на	користь	нашого	університету,	що	став	для	
нас	рідним	домом,	родиною,	з	якою	пов’язане	наше	сучасне	й	майбутнє.
	 Щиро	вітаємо	всіх	із	НОВИМ 2017 РОКОМ та РІЗДВОМ ХРИСТОВИМ!
	 Нехай	ці	новорічні	свята	–	вісники	оновлення,	мрій	і	сподівань	–	принесуть	у	ваші	будин-
ки	тепло	і	злагоду,	добробут	і	благополуччя,	довгоочікуваний	мир,	дух	відкриттів,	натхнення	і	
творчості!		Щастя	вам,	міцного	здоров’я,	професійних	звершень	і	здійснення	найзаповітніших	
мрій!

Ректор ОНЕУ М. І. Звєряков 
та голова профспілкової організації Т.С.Корольова 

У пору цю, коли падає сніг
І морози чимдуж припікають,

Знов на землю спішить Новий рік –
З ним сердечно усіх вас вітаєм.

І нехай поздоровлень потік
У серцях ваших лунко роздасться,

І прийдешній 2017 рік
Принесе лише радість та щастя.

Хай ялинки нарядної цвіт
І вогнів новорічних гірлянди
Шлють усім гарячіший привіт,

А в додачу — розквітлі троянди.
Ми бажаємо кожній сім’ї

Процвітання та щедрої долі,
Щоб любові й добра ручаї

Не всихали у душах ніколи.
Зичимо сонця та світлих надій,
Миру й втіхи на кожному кроці,
Також здійснення планів і мрій
У прийдешньому 2017 році!

Редакція газети «Економіст»

ШАНОВНІ СТУДЕНТИ, ВИКЛАДАЧІ
ТА СПІВРОБІТНИКИ УНІВЕРСИТЕТУ!

З НОВИМ РОКОМ І 
РІЗДВОМ ХРИСТОВИМ!!!



2 ЕКОНОМІСТ, №6 (94) ЛИСТОПАД-ГРУДЕНЬ 2016

СТУДЕНЧЕСКАЯ ОСЕНЬ 

ФЭУП – ПОБЕДИТЕЛЬ НА СТУДОСЕНИ!

Ніщо	не	об’єднує	людей	краще,	ніж	спільна	мета	і	спільна	праця.		Десятки	лю-
дей	можуть	захопитися	однією	справою	і	довести	її	до	ідеалу.	А	що	ще,	як	не	праг-
нення	перемоги	робить	колектив	дійсно	дружнім?

Існують	 такі	 заходи,	що	 самою	 ідеєю	натякають	на	 позитивні	 емоції	 та	 ціка-
ве	проведення	часу.	Студосінь	і	є	одним	із	таких.	Лише	згадавши	про	неї,	можна	
відчути	ту	атмосферу	протистояння	і	яскрового	свята.	Вже	пройшовши	через	це	і	
ознайомившись	із	кожною	складовою	Студосені,	хочеться	поділитися	своїми	емо-
ціями	і	розповісти,	як	саме	все	відбувалось.

Місяць	ми	ретельно	готувалися.	Спільна	мета	робила	час,	проведений	разом,	
незабутнім.	Адже	саме	за	таких	обставин	і	знаходиш	нових	друзів,	знаходиш	нові	
інтереси	та	людей,	що	розділяють	їх	із	тобою.	Тут	уперше	дізнаєшся,	що	талант	має	
кожен.	Хтось	допоможе	із	танцем,	хтось	зі	співом,	а	хтось	може	вдало	змонтувати	
відео	або	вигадати	цікавий	сценарій.	Кожен	є	важливою	частиною	команди,	яка	й	

формується	під	час	роботи.
Але	захоплює	і	заохочує	не	тільки	процес	підготовки.	Сам	виступ	під	пильним	

оком	 інших	 команд,	 зацікавленими	поглядами	 глядачів	 і	 критичним	споглядан-
ням	судів	викликає	бурю	емоцій.	Коли	перед	виходом	на	сцену	ти	знову	і	знову	
чуєш,	як	хтось	повторює	слова,	а	хтось	підбадьорює	один	одного.	Саме	в	такі	хви-
лини	відчуваєш	себе	частиною	сім’ї	під	назвою	КЕФ.	І	ти	знаєш,	що	поряд	із	тобою	
справжні	артисти,	люди,	які	працюють	заради	спільної	мети.	Настає	час	виступу,	і	
можна	нарешті	відчути	всю	цю	гаму	відчуттів,	коли	світло	падає	на	тебе,	коли	ко-
манда	поряд	і	ти	нарешті	можеш	показати	себе.	І	вже	не	важливо,	що	це	змагання	
і	супротивники	поряд.	Адже	безмежна	насолода	від	виступу	наповнює	тебе.

Студосінь	 –	 це	 святом	 першокурсників.	Можна	 відірватися	 на	 повну,	 знайти	
нових	друзів,	побачити	цікаві	виступи	різних	факультетів	і	познайомитися	із	осо-
бливостями	 внутрішнього	 життя	 ОНЕУ.	 Це	 незабутній	 досвід!	 Кожен	 першокур-
сник	повинен	бути	учасником	цього	заходу.		Студосінь	буває	тільки	раз	для	пер-
шокурсника,	тож	ризикуйте	і	показуйте	свої	таланти,	знаходьте	друзів,	змагайтеся	
і	просто	отримуйте	задоволення!

Карина ГАЛІТА,
студентка 11 групи КЕФ

А	сейчас	немного	о	Студосени…
Нужно	начать	рассказ	с	того,	что	был	осенний	теплый	вечер.	Уже	сама	погода		

говорила	о	предстоящем	чуде.	Такое	мероприятие,	как	Студосень,	с	нетерпени-
ем	ждали	все,	ведь	это	не	просто	вечер,	где	можно	расслабиться	и	получить	удо-
вольствие	от	увиденного.	Это	был	своеобразный	дебют	первокурсников	на	такой	
большой	сцене.	Суть	заключалась	в	том,	что	каждый	факультет	должен	был	пред-

ставить	 свои	 таланты	 в	
разных	 жанрах:	 танцы,	
КВН,	пение.

Нет,	 вы	 не	 думайте,	
что	 я	 так	 восхищаюсь	
ФЭУП	 только	 потому,	
что	 это	 мой	 факультет.	
От	 моего	 факультета	
в	 категории	 «песни»	
выступала	 Литвинова	
Дарья.	 Если	 бы	 она	 не	
была	 моей	 одногруп-
пницей,	я	бы,	наверное,	
подумала,	 что	 человек	
достаточно	долгое	вре-
мя	выступает	на	 сцене.	
Все	было	очень	хорошо	
поставлено	и	представ-

лено	с	такой	легкостью	и	любовью,	что	невозможно	было	оторвать	глаз.	Поэтому	
не	удивительно,	что	ФЭУП	взял	первое	место.	За	вокалом	последовал	КВН.	Это,	на-
верное,	мой	самый	любимый	этап	конкурса.	Я	просто	горжусь	нашими	ребятами,	
они	показали	действительно	хороший	уровень.	И	снова	ФЭУП	лидирует!	Как	же	
этому	можно	не	радоваться?!	И	на	«сладенькое»	остались	танцы.	Идея	танца	–	это	
невероятное	и	возвышенное	чувство	влюбленности.	И	тут	ребята	так	же	блестяще	

сумели	передать	все	эмоции	и	переживания.
В	результате,	я	получила	море	позитива	и	удовольствия	от	этого	вечера.	Над-

еюсь,	дальнейшие	мероприятия	будут	только	лучше	и	лучше.
Яна ВЛАСЕНКО, 

студентка 17 группы ФЭУП

Что	такое	Студосень?	Для	каждого	это	разное.	Для	зрителей	в	зале	–	красивые	
танцы,	песни	и	богатый	смешными	моментами	КВН.	Для	первокурсников	–	ежед-
невные	репетиции,	много	потраченного	времени	на	то,	чтобы	сделать	действи-
тельно	зрелищное	и	«от	всей	души»	выступление.	Из	года	в	года	каждый	из	нас	не	
устает	удивляться,	как	наши	перваши	стараются	поразить	зрителей.

Студосень	–	особенное	событие	для	каждого.	Особенной	является	и	атмосфера	
этого	дня.	Волнение,	которое		ощущают	первокурсники,	начинается	с	самого	утра,	
когда	они	приходят	в	свои	студклубы	и	начинают	подготовку	к	вечеру.	Оказаться	в	
таком	пространстве	–	одно	удовольствие,	потому	что	именно	так	вы	прочувствуете	

все	 моменты,	 которые	
ощущают	на	себе	поста-
новщики	 и	 участники-
первокурсники.	 Далее	
вся	 магия	 переносится	
за	 кулисы,	 когда	 каж-
дый	 факультет	 заполня-
ет	 свое	 уже	 давно	 ого-
воренное	 место.	 И	 тут	
начинается	 настоящее	
волнение.	 Будучи	 стар-
шим	курсом,	и	уже	пере-
жив	это,	понимаешь,	что	
главное	в	этой	ситуации	
–	 поддержать	 «малы-
шей».	 Заходя	 в	 концер-
тный	зал,	каждый	из	них	

волей	не	волей	начинает	теряться.	Но,	выходя	на	общий	прогон,	они	сразу	соби-

рают	все	свое	волнение	и	тревогу	в	кулак	и	показывают	действительно	хорошую	
работу.	Все	беспокойство	улетучивается	тогда,	когда	зажигаются	софиты	и	откры-
вается	 занавес.	
Тут	 наступает	
пора	 зрителей	 и	
плотная	 работа	
постановщиков	
каждой	 номи-
нации.	 Можно	
с	 уверенностью	
сказать,	 что	 Сту-
досень	 ОНЭУ	 яв-
ляется	 одной	 из	
самых	 лучших	
и	 зрелищных	 в	
городе.	 За	 это	
студклуб	 каждого	
факультета	 бла-
годарен	 админи-
страции	нашего	университета,	а	 также	за	оказанную	поддержку	и	возможность	
реализовываться	и	развиваться.		

Анна КОЛИБАБЧУК 
студентка 20 группы ФМЭ
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Ежегодно	 в	 нашем	 университете	 проходит	 множество	 конкурсов,	 развлека-

тельных	программ	и	акций.	Стало	уже	традицией	проводить	ежегодный	конкурс	
«Студенческая	осень».	Суть	этого	конкурса	заключается	в	том,	что	все	факультеты	
соревнуются	между	собой	в	трёх	номинациях:	танец,	вокал	и	КВН.	Этот	год	так	же	
не	стал	исключением.	Наверное,	это	первый	конкурс,	после	которого	ребята	могут	
себя	действительно	почувствовать	частью	не	только	нашего	факультета,	а	и	все-
го	университета.	Участвуя	в	мероприятии,	студенты	впервые	несут	на	себе	столь	
большую	 ответственность,	 представляя	
свой	факультет.	Но	это	делается	не	только	
для	того,	чтобы	представить	свой	факуль-
тет,	но	и	для	 того,	чтобы	сплотить	ребят,	
показать,	 что	 в	 нашем	 университете	 це-
нятся	не	только	их	знания,	а	и	таланты.	

Об	этом	можно	очень	долго	 говорить	
и	рассуждать,	но	лучше	всего	об	этом	мо-
гут	рассказать	студенты,	которые	были	за-
действованы	в	подготовке	и	проведении	
«Студенческой	Осени».	Ребята	11	группы	
учётно-экономического	 факультета	 хотят	
поделиться	своими	эмоциями	и	впечатлениями.

Александр Коршиков (участник КВН):	«Я	очень	рад,	что	был	участником	этого	
замечательного	мероприятия,	 которое	 доставило	мне	море	 удовольствия.	Осо-
бенно	мне	понравились	репетиции	и	сама	подготовка	к	выступлению.	Незабыва-
емым	остается	момент,	когда	ты	выходишь	на	сцену.	Тебя	переполняет	волнение,	
но	как	только	ты	предстаешь	перед	публикой,	ты	начинаешь	получать	настоящий	
адреналин	от	выступления.	Огромное	спасибо	нашим	любимым	постановщикам,	
которые	вложили	в	нас	много	времени	и	сил.	Я	очень	рад,	 что	не	упустил	воз-
можность	представлять	на	этом	студенческом	конкурсе	свой	любимый	учетный	
факультет!»	

Виктория Сапун (участница КВН):	 «Поступив	в	университет,	я	даже	предста-
вить	себе	не	могла,	что	буду	участвовать	в	КВНе.	Ведь	КВН	–	это	моя	мечта!	На	
репетициях	не	всегда	было	легко,	но,	когда	я	добилась	желаемого	результата,	–	
это	 было	нечто.	Первый	раз	 на	 тракте	 было	 страшно	 выступать,	 зато	 на	 самом	
выступлении	чувствовалась	лёгкость	и	 спокойствие.	Понравилась	 тёплая	атмос-
фера	в	 зале,	аплодисменты.	 	Считаю,	что	наша	команда	выступила	достойно.	Я	
благодарна	своим	постановщикам,	которые	очень	много	вложили	в	нас.	И	сейчас	
мне	очень	не	хватает	репетиций,	эмоций	и	тех	ощущений».

Анастасия Пирус (участница КВН):	«Поступая	в	Нархоз,	я	даже	не	думала,	что	
буду	 участвовать	 в	 какой-либо	 самодеятельности.	Но,	 познакомившись	 со	 всем	
этим	поближе,	я	всё	же	решила	попробовать	свои	силы.	И	ни	разу	не	пожалела	
о	том,	что	пошла	в	КВН.	В	тёплой	и	дружественной	обстановке	месяц	репетиций	
пролетел	очень	быстро,	но	за	это	время	мы	приобрели	много	бесценного	опыта	и	
знаний,	которыми	делились	с	нами	старшекурсники.	Ведь	это	действительно	ин-

тересно	узнать	множество	разных	секретов.	Например,	как	правильно	вести	себя	
на	большой	сцене,	как	держать	микрофон,	куда	смотреть	и	как	красиво	улыбаться.	
Но,	выходя	на	сцену	Музкомедии,	ты	обо	всём	этом	забываешь	и	наслаждаешь-
ся	моментом.	Только	потом,	за	кулисами,	
понимаешь,	что	все	старания,	все	репети-
ции	допоздна	не	прошли	даром	и	резуль-
тат	был	оценён	 зрителями.	Но	приятные	
воспоминания	остались	не	 только	от	вы-
ступления,	но	и	от	самого	процесса	подго-
товки	к	нему.	Часы	репетиций	пролетали	
незаметно,	 потому	 что	 мы	 очень	 много	
шутили	и	 смеялись.	При	 этом,	 в	 каждом	
из	нас	открывались	новые	таланты,	и	то,	
что	 ещё	 в	 сентябре	 казалось	 невозмож-
ным,	стало	реальностью	на	Студосени».

Мария Шестюк: «Итак,	Студосень.	Ну	что	же	я	могу	о	ней	написать?	Мне	ка-
жется,	что	это	яркое	событие	в	жизни	каждого	первокурсника,	и	я	просто	не	пони-
маю,	как	можно	в	нем	не	участвовать.	Само	выступление,	подготовка,	репетиции	
–	это	все	останется	в	памяти	надолго.	Начну	с	репетиций.	Они	были	наполнены	
позитивными	эмоциями,	подсказками	со	стороны	наших	постановщиков.	На	ре-
петициях	было	очень	круто,	хоть	и	не	всегда	все	хорошо	получалось.	Я	благодарна	
постановщикам	за	их	терпение,	опыт,	труд,	за	все,	что	они	в	нас	вложили.	Лично	я	
полюбила	этих	ребят.	За	это	короткое	время	они	многому	смогли	нас	научить,	они	
верили	в	нас	и	всегда	поддерживали.	День	выступления	был	очень	насыщенным,	
нужно	было	много	всего	сделать.	В	этот	день	ты	волнуешься,	переживаешь,	но	это	
того	стоит.	И	вот,	ты	выходишь	на	сцену,	перед	тобой	сидит	полный	зал	людей,	ко-
торые	ждут	от	тебя	чего-то.	Ты	боишься	кого-то	подвести	и	просто	делаешь	то,	что	
делал	много	раз	на	репетициях.	Это	не	передать	словами,	когда	зрители	начинают	
тебе	хлопать,	когда	ты	чувствуешь,	что	все	это	время	репетиций	не	прошло	зря.	
Так	что	у	меня	только	положительные	впечатления	от	Студосени	и	я	совершенно	
не	жалею,	что	в	ней	поучаствовала.	Я	желаю	всем	пережить	эти	прекрасные	эмо-
ции	и	никогда	не	отказываться	от	такой	возможности».

Как	видите,	у	наших	студентов	осталось	не	то	что	море,	а	просто	океан	эмоций.	
И	это	все	можно	часами	продолжать	перечислять.	Но	я	думаю,	что	стоит	сказать	
«спасибо»	за	возможность	получать	этот	опыт	и	эмоции	из	года	в	год.	Со	мной	
согласятся	многие,	что	это	была	удачная	идея	сделать	подобный	традиционный	
конкурс.	

Желаем	всем	побольше	 гениальных	и	феерических	идей,	 задумок,	 постано-
вок.	Пусть	вам	сопутствует	только	удача!	

Ольга КОЦЮБСКАЯ,
студентка 22 группы УЭФ

Что	 такое	 осень?	 Это	 не	
только	 шуршание	 листьев	 под	
нашими	ногами,	 горячий	чай	и	
теплый	плед,	это	еще	и	лучшее	
время	 проверить	 свои	 творче-
ские	способности.

Студенческая	 осень	 –	 один	
из	 лучших	 способов	 реализо-
вать	свой	творческий	потенциал	
и	показать	свои	таланты	и	инди-
видуальность,	 шанс	 покорить	
большую	 сцену.	 Нас,	 зрителей,	
ожидало	много	ярких	и	незабы-
ваемых	 эмоций	 от	 участников	
мероприятия.	Я	чувствовала	со	
сцены	волнение	и	переживание	

каждого	участника,	ведь	они	так	долго	готовились	к	этому	выступлению,	хотели	
проникнуть	в	сердца	жюри,	зрителей,	не	подвести	своих	педагогов	и	наставников.	
Страх,	который	ощущали	студенты,	выступая	на	сцене,	затмили	восторг	и	полная	
гармония.	Перед	ними	стояла	главная	цель	–	показать	себя	и	достойно	защитить	
честь	 родного	факультета.	 Тут	 отрицательных	 эмоций	 не	 должно	 быть,	 ведь	 на	
выступающих	возлагается	большая	ответственность.	Весь	вечер	в	 зале	 торжест-

вовала	 атмосфера	 уюта	
и	 комфорта.	 Каждый	
факультет	 представлял	
свои	таланты	и	возмож-
ности,	а	зрители	с	радо-
стью	встречали	каждого	
участника	 студенческой	
осени.	 Данное	 меро-
приятие	очень	значимо,	
потому	что	оно	помога-
ет	 сплотиться	 ребятам	
внутри	ВУЗа	и	вне	него.

Студенческая	 осень	
доказала	 значимость	
каждого	 человека,	 объ-
единенного	под	грифом	
«команда».	Выступая	на	сцене,	участники	получали	удовольствие	и	испытывали	
счастье,	а	так	же	наполняли	этим	чувством	и	зрителей,	и	жюри.	Ребята	доказали,	
что	следует	вступать	в	студенческий	совет.	Они	показали,	насколько	это	замеча-
тельно	реализовывать	задумки	танцев,	песен	и	КВН.

Инга РУСИНСКАЯ, студентка ФЭФ

Нещодавно	відбувся	найочікуваніший	для	Одеського	національного	економіч-
ного	 університету	 захід	 –	 Студосінь	 2016.	Щороку	 першокурсники	 презентують	
свої	таланти.	Незважаючи	на	хвилювання	за	лаштунками,	всі	виступаючі	«підірва-
ли»	своїми	виступами	увесь	зал.	Учасників	конкурсу	підтримували	друзі,	близькі	і	
рідні,	а	головне	–	улюблений	факультет,	заради	якого	вони	все	це	робили	(трену-
валися	вдень	і	вночі,	хвилювалися	і	намагалися	навчитися	чомусь	новому).

Конкурс	включав	у	себе	кілька	номінацій:	вокал,	КВК,	танці.	Першим	був	во-
кальний	конкурс.	Усі	факультети	було	гідно	представлено,	учасники	не	тільки	спі-
вали,	а	зробили	ціле	шоу	зі	спецефектами	і	живою	музикою.	Дух	конкуренції	вітав	
не	тільки	між	тими,	хто	виступав	на	сцені,	але	і	між	тими,	хто	сидів	у	залі	(кожен	
факультет	намагався	підтримати	своїх	студентів	гучними	криками	підтримки).	Ви-
ступи	конкурсантів	оцінювали	судді,	випускники	різних	факультетів	ОНЕУ.	Наступ-

ним	був	КВК.	Усі	від	душі	сміялися	і	кожен	запам’ятав	для	себе	щось	найсмішніше.	
Завершальним	етапом	став	танцювальний	конкурс.	Це	була	не	тільки	прекрасна	
хореографія,	а	й	чудова	ідея,	втілена	на	сцені.	

Коли	ми	зайшли	за	куліси	після	виступу,	щоб	привітати	з	перемогою,	усі	зраді-
ли	і	були	дуже	щасливі	від	того,	що	ми	підтримували	їх	протягом	усього	виступу.	
Усі	кричали	«ФЕУП-уп-уп»,	обнімалися	і	вітали	один	одного.	Наприкінці	заходу	ого-
лосили	переможців	і	вручили	грамоти.	І	не	важливо,	хто	яке	місце	посів.	Головне,	
що	ми	відчули	неймовірну	атмосферу	та	стали	один	для	одного	дійсно	близькими	
людьми.	Саме	 завдяки	 таким	заходам	факультет	 стає	 справжньою	родиною,	де	
«один	за	всіх	і	всі	за	одного».

Анастасія БУДНИЦЬКА та Ірина ПУШИНА, 
студентки 25 групи ФЕУП

ДВЕРИ СТУДКЛУБА ВСЕГДА ОТКРЫТЫ ДЛЯ ТАЛАНТОВ
Учебные	будни,	несомненно,	важный	и	нужный	процесс,	но,	к	счастью,	этим	

жизнь	студентов	не	ограничивается.	Поэтому	каждую	осень	Студклуб	ОНЭУ	откры-
вает	свои	двери	для	первокурсников,	которые	готовы	раскрыть	творческий	потен-
циал	и	сделать	незабываемыми	годы	обучения	в	университете.	Новоиспеченных	
студклубовцев	ждали	не	только	новые	знакомства	и	веселье,	но	и	длительные,	
упорные	репетиции,	которые	не	прошли	зря.	На	сцене	было	по-настоящему	жар-
ко!	Энергия	первокурсников	заполнила	не	только	сцену,	но	и	весь	зрительный	зал.	
Студенты	смело	демонстрировали	все	свои	таланты.	

Студенческая	осень	скрасила	серые	будни	ноября	и	стала	настоящим	празд-

ником,	как	для	зрителей,	так	и	для	участников.	Так	же	стала	известна	и	главная	
интрига	Студосени:	какой	же	факультет	будет	объявлен	победителем?	Любимый	
ФЭУП	занял	первое	место	сразу	в	двух	номинациях:	вокал	и	КВН.	И	почетное	вто-
рое	место	в	танцах.	Но	в	следующем	году	фэуповцы	смогут	взять	реванш	и	замах-
нуться	сразу	на	три	первых	места.	

В	общем,	это	было	замечательно!	А	пока	остается	только	пожелать	отважным	
участникам	удачи	и	дожидаться	следующей	студенческой	осени.

Анастасия ШВЕЦ, 
студентка 16 группы ФЭУП
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НИ МИНУТЫ СОМНЕНИЯ В СВОЁМ ВЫБОРЕ

ВІЧНІ ЦІННОСТІ

ВІТАННЯ ПОЧЕСНОМУ ПРОФЕСОРУ 
ЛЕОНІДУ МОІСЕЙОВИЧУ КРАМАРОВСЬКОМУ

Всё	мы	знаем,	как	тепло	и	уютно	на	до-
машних	праздниках,	когда	собираются	все	
близкие.	 А	 особенно	 здорово,	 когда	 это	
день	рождения,	а	ещё	лучше	–	юбилей!	На	
таком	уютном	и,	не	побоюсь	этого	слова,	
семейном	 празднике	 мне	 удалось	 побы-
вать	и,	самое	главное,	быть	его	частичкой.

85...	–	мно-
го	 или	 мало?	
Я	 считаю,	 что	
судить	 это	
можно	 толь-

ко	 по	 результатам	 того,	 что	 мы	 получили	 спустя	 это	
время.	 Кредитно-экономический	 факультет	 подарил	
нашему	 городу,	 нашей	 стране	 десятки	 и	 сотни	 пре-
красных	специалистов,	действительно	знающих	своё	
дело	и	умеющих	применить	свои	знания	в	жизни.	В	
этом	я	смогла	в	очередной	раз	убедиться	на	юбилее	
любимого	 факультета,	 когда	 приходили	 выпускники	
прошлых	годов	и	с	такой	любовью	и	огоньком	в	глазах	
рассказывали	о	своих	студенческих	годах,	о	жизни	на	
факультете	и	как	они	сейчас	устроились	в	жизни.	Да,	
не	все	работают	по	специальности,	но	весь	тот	багаж	
знаний,	который	они	получили	на	нашем	факультете,	

для	них	бесценен.	Глядя	на	них,	мне	стало	
на	минуточку	грустно	от	того,	что	я	уже	на	
третьем	курсе	и	время	бежит	так	быстро.

Праздник	 начался	 концертом	 в	 глав-
ном	 корпусе,	 где	 присутствовали	 препо-
даватели	с	разных	кафедр	нашего	универ-

ситета.	 Они	
очень	 тепло	
и	 с	 улыбками	
отзывались	 о	
студентах	нашего	факультета	и,	конечно	же,	о	декана-
те,	который	так	много	делает	для	нас	всех.	

Мне	 было	 очень	 приятно	 стать	 частичкой	 такого	
знаменательного	 дня,	 ведь	 не	 у	 каждого	 есть	 такая	
возможность.	Я	непременно	буду	на	90-летии	наше-
го	факультета,	чтобы	снова	окунуться	в	эту	дружескую	
атмосферу.

Виктория КРАВЕЦКАЯ,
студентка 32 группы КЭФ

Студентське	життя	не	можна	вважати	повноцінним,	 якщо	воно	обмежується	
лише	навчанням.	Студенти	повинні	не	лише	здобути	професійні	знання	за	обра-
ним	фахом,	а	й	збагатитися	духовно,	підвищити	свій	культурний	рівень,	навчити-
ся	працювати	і	спілкуватися	з	людьми,	дбати	про	своє	дозвілля.	Окрему	яскраву	
сторінку	в	студентському	житті	посідають	виховні	заходи.	Стало	доброю	традицією	
в	 ОНЕУ	 святкування	 щороку	
9-го	 листопада	 Дня	 україн-
ської	 писемності	 та	 мови.	 Це	
свято	 запроваджено	 1997	
року	 з	 ініціативи	 Всеукраїн-
ського	 товариства	 «Просвіта»	
імені	 Т.Г.Шевченка	 Указом	
Президента	 України	 для	 вша-
нування	пам’яті		Преподобно-
го	Нестора-Літописця.

9-го	 листопада	 2016	 р.	 у	
ВАЗІ	 нашого	 університету	 па-
нувала	 святкова	 атмосфера,	
зібралася	дружня	родина	сту-
дентів	 і	 викладачів.	 Святкову	
сцену	своїм	різнобарв’ям	при-
крашали	розкішні	хризантеми,	
звучала	ніжна	музика.	Студен-
тами	 було	 підготовлено	 пре-
зентацію	про	роль	української	
мови	 в	житті	 суспільства,	 про	
видання	майстрів	художнього	
слова.	 З	 нагоди	 святкування	
160-річчя	від	дня	народження	
окрему	увагу	приділено	вели-
кому	 українському	 письмен-
нику,	 поету,	 публіцисту,	 вче-
ному,	 перекладачу,	 філософу,	
громадському	і	політичному	діячу	І.Я.Франку.

Святковий	 концерт	 було	 організовано	 та	 проведено	 викладачами	 кафедри	
мовної	та	психолого-педагогічної	підготовки	разом	зі	студентами	–	аматорами	всіх	
факультетів.	Зі	святом	усіх	присутніх	щиро	привітав	проректор	з	науково-педагогіч-
ної,	виховної	роботи	і	міжнародних	зв’язків		Г.І.Шубартовський.	Талановиті	юнаки	
і	дівчата	зачарували	гостей	своєю	майстерністю.	Вони	чудово	декламували	україн-
ські	поезії,	зворушливо	співали	неповторні	українські	пісні,	майстерно	виконували	
танці.	Присутні	в	залі	мали	прекрасну	нагоду	отримати	естетичну	насолоду.	Варто	

акцентувати	увагу	на	вишуканому	святковому	вбранні,	котре	було	виключно	в	на-
ціональному	стилі.

Ми	 пишаємося	 нашою	 студентською	молоддю,	 яка	 з	 пошаною	 ставиться	 до	
материнської	мови,	українських	звичаїв,	традицій	і	обрядів,	державних	символів.	
Ми,	 викладачі-філологи,	 виховуємо	 студентів	 у	 національному	дусі,	 плекаємо	 в	

них	 любов	 до	 України,	 до	
української	 мови,	 україн-
ської	 пісні	 –	 вічних	 цінно-
стей.	 Рідна	мова	 –	 це	 най-
особистіша,	 найглибша	
сфера	 обстоювання	 свого	
«Я»,	своєї	особистої	і	націо-
нальної	 гідності.	 Як	 річка,	
з	 роду	 і	 до	 роду,	 так	 мова	
з’єднує	народ.

Майбутні	 економісти	
повинні	 вільно	 володіти	
українською	 літературною	
мовою	 та	 мовою	 обраної	
професії,	 дбати	 про	 висо-
кий	 рівень	 культури	 мов-
лення.	 Сучасна	 ділова	 лю-
дина	 має	 пам’ятати,	 що	
вона	 представляє	 молоду	
державу	 на	 світовому	 рів-
ні	 й	 розбудовує	 її,	 а	 мова	
держави	–	це	 її	 візитівка.	З	
нами	 говоритимуть	 на	 рів-
них	лише	тоді,	коли	ми	до-
ведемо	словом	і	ділом,	що	
Україна	спроможна	посісти	
належне	їй	місце	в	Європі	й	
у	світі	як	держава,	громадя-

ни	якої	себе	поважають,	усвідомлюють	себе	народом,	покликаним	самою	історією	
відродитися,	гідно	увійти	в	цивілізований	світ.

Наше	завдання	–	берегти,	плекати	українську	мову,	адже	державна	мова	забе-
зпечує	єдність	українського	народу.	Не	забувайте,	що	зі	слова	починається	люди-
на,	а	з	мови	–	рід	кожного	з	нас.	У	мові	акумулюється	духовна	енергія	народу,	вона	
є	головною	ознакою	і	символом	нації.

КОВАЛЬЧУК Г.В., 
ст. викладач кафедри М та ППП

Доктор	економічних	наук,	професор	Леонід	Моісейович	
Крамаровський	 є	 одним	 із	 фундаторів	 сучасної	 наукової	
школи	в	галузі	економіки	за	напрямом	бухгалтерський	об-
лік,	фінансова	звітність	і	економічний	контроль.	З	1	вересня	
1954	р.	по	31.08.2012	р.	він	працював	на	кафедрі	бухгалтер-
ського	обліку	та	аудиту.

Професор	Л.М.Крамаровський	здійснював	активну	нау-
кову	і	педагогічну	діяльність	з	розвитку	теоретичних	основ	
і	організації	бухгалтерського	обліку	та	економічного	контр-
олю,	 займався	 підготовкою	 наукових	 кадрів	 і	 втіленням	
прогресивних	методів	 у	навчальний	процес.	Учений	брав	
активну	участь	у	громадській	роботі,	і	в	першу	чергу,	з	пи-
тань	підготовки	кадрів	контролерів,	був	засновником	і	рек-
тором	єдиного	в	СРСР	Одеського	громадського	університе-
ту	народного	контролю.

За	трудові	досягнення	в	галузі	вищої	освіти	та	за	плідну	
добросовісну	роботу	його	нагороджено	нагрудним	знаком	
«За	відмінні	успіхи	в	роботі»,	«Відмінник	освіти	України»,	
Вищою	 Почесною	 відзнакою	 «За	 заслуги	 перед	 містом»,	

медаллю	Медаліста	Одеси	«Трудова	Слава»	та	присвоєно	
почесне	звання	«Заслужений	працівник	ОДЕУ».

Професор	 Л.М.Крамаровський	 був	 членом	 Одесько-
го	регіонального	відділення	аудиторської	палати	України,	
спеціалізованої	 ради	 Одеського	 державного	 економічно-
го	 університету	 із	 захисту	 кандидатських	 та	 докторських	
дисертацій,	 головою	 Ради	 ветеранів	 Великої	 Вітчизняної	
війни	ОНЕУ	і	збройних	сил.	Леонід	Мойсейович	автор	110	
наукових	праць,	присвячених	різним	питанням	бухгалтер-
ського	обліку	і	контролю.

Педагогічний	 колектив	 та	 студенти	 Одеського	 націо-
нального	 економічного	 університету	 вітають	 доктора	
економічних	 наук,	 професора	 Леоніда	 Моісейовича	 Кра-
маровського	з	ювілеєм	95-річчя	від	дня	народження	та	ба-
жають	натхнення,	оптимізму,	творчої		невичерпної	енергії	
та	здійснення	намічених	планів.

Владислава ЧУСОВА,
студентка 21 групи ОЕФ
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«ПОКРИТАНІВСЬКІ ЧИТАННЯ»

ВІДДІЛ МІЖНАРОДНИХ ЗВ’ЯЗКІВ ІНФОРМУЄ

2	 грудня	 2016	 року	 в	 Одеському	 національному	 економічному	 університеті	
відбулася	щорічна	традиційна	ХІІ	Всеукраїнська	науково-практична	конференція	
«ПОКРИТАНІВСЬКІ	ЧИТАННЯ»	–	«Актуальні	проблеми	розвитку	економічної	теорії	
в	умовах	глобалізації».	

У	 форматі	 конференції	 відбулося	 пле-
нарне	 засідання	 та	 робота	 п’яти	 секцій	 за	
напрямками:	 «Сучасна	 економічна	 теорія:	
пріоритетні	 напрямки	 досліджень	 та	 ме-
тодологічні	 проблеми»,	 «Проблеми	 пост-
трансформаційних	 економік	 в	 умовах	 гло-
балізації»,	«Еволюція	капіталу	та	специфіка	
його	 відтворення	 в	 умовах	 глобалізації»,	
«Економічна	 історія	 та	 історія	 економічної	
думки».	 Пленарне	 засідання	 зі	 словами	
вітання	 учасників	 та	 побажанням	 плідної	
творчої	та	наукової	роботи	відкрив	ректор	

ОНЕУ,	член-кореспондент	НАН	України,	доктор	економічних	наук,	професор	Ми-
хайло	 Іванович	Звєряков.	 	Також	 	учасників	конференції	привітав	д.ю.н.,	профе-
сор,	ветеран	ОНЕУ	І.Н.	Пахомов.	Він	поділився	спогадами	про	життєвий	та	творчий	
шлях	Анатолія	Карповича.	

Наукову	роботу	пленарного	засідання	розпочато	доповіддю	представника	на-
укової	школи	А.К.Покритана	–	д.е.н.,	професора,	член-кореспондента	НАН	Украї-
ни	М.І.Звєрякова	на	 тему	«Система	виробничих	 відносин	пізнього	 капіталізму».	
Доктор	економічних	наук,	професор	кафедри	загальної	економічної	теорії	та	еко-
номічної	політики	Одеського	національного	економічного	університету	Жданова	

Людмила	 Леонідівна,	 яка	 теж	 продовжує	
наукові	традиції	школи	Анатолія	Карпови-
ча,	 виступила	 з	 доповіддю	 «Змінний	 ка-
пітал	vs	людський	капітал:	реалії	 сучасної	
української	 економіки».	 Цікаву	 доповідь	
на	міждисциплінарному	 рівні	 представив	
учасник	конференції	з	міста	Києва	–	доктор	
філософських	 наук,	 професор	 кафедри	
філософії	 Національного	 транспортного	
університету	Синяков	Сергій	Васильович	–	
«Епістемологічний	статус	економічної	нау-
ки».

Не	 менш	 цікавими	 та	 дискусійними	
були	доповіді	 та	 повідомлення	 на	 секційних	 засіданнях.	 За	 результатами	 робо-
ти	було	відзначено	виступи	доповідачів:	к.е.н,	доцента	В.В.Видобори,	викладача	
О.С.Шараг,	доцента	П.П.Несененка,	к.і.н.	О.К.Луньової,	викладача	І.Д.Спаського	та	
інших.	Постійним	і	традиційним	учасником	нашої	конференції	є	д.е.н.,	професор	
кафедри	банківської	справи	ОНЕУ	Л.М.Рябініна,	яка	представила	доповідь	«Рефі-
нансування	та	помилковість	сучасних	підходів	до	його	трактування».

Загалом	у	роботі	конференції	взяли	участь	112	науковців,	викладачів,	аспіран-
тів,	 здобувачів	 та	 студентів,	 а	 також	5	 науковців	 із	 інших	 вищих	навчальних	 за-
кладів	України.

О.К. ЛУНЬОВА, 
к.і.н., доцент кафедри ЗЕТ та ЕП

В	Одеському	 національному	 економічному	 університеті	 9	 вересня	 2016	 р.	 у	
Малій	актовій	залі	відбулося	урочисте	відкриття	циклу	лекцій	та	семінарів	профе-
сора	Альваро	Фернандеса	(Португалія)	«Економіка	Європейського	союзу	та	май-
бутнє	відносин	ЄС–Україна».

Уже	 другий	 рік	 поспіль	 в	
ОНЕУ	проф.	Альваро	Фернан-
дес	 проводить	 свої	 заняття	
завдяки	 отриманому	 нашим	
університетом	 гранту	 від	 ЄС	
в	рамках	Модуля	Жан	Моне.	
Грант	 розрахований	 на	 про-
ведення	 семінарів	 та	 лекцій	
протягом	трьох	років	–	2015-
2018	рр.	Як	 і	минулого	року,	
окрім	 студентів	 ОНЕУ	 були	
присутні	 й	 студенти	 ОНУ	 ім.	
І.І.Мечникова,	 ОНПУ	 та	 ОРІ-
ДУ	НАДУ.	Методика	навчання	
була	розроблена	та	спеціаль-
но	пристосована	для	студен-

тів	України,	щоб	сприяти	передачі	досвіду	в	галузі	наукових	досліджень,	навчання	
і	викладання,	для	молодих	вчених,	для	дослідження	ЄС.

До	 програми	 семінару	 було	 включено	 актуальні	 теми	 досліджень	 ЄС	 та	 від-
носин	 Україна–ЄС	 для	 збільшення	 можливостей	 працевлаштування	 майбутніх	

випускників.	 Запрошеним	
гостем	 на	 відкритті	 семі-
нарів	 цього	 разу	 був	 Юр-
гіс	 Вілчінскас	 –	 Радник,	
Керівник	 відділу	 преси	 та	
інформації	 Представницт-
ва	 ЄС	 в	 Україні.	 Після	 його	
виступу,	 в	 котрому	 були	
порушені	 хвилюючі	 теми	
з	 теперішньої	ситуації	в	ЄС	
(особливо	тема	Brexit),	при-
сутні	змогли	поставити	свої	
питання	та	отримати	на	них	
відповіді	в	ході	дискусії.

24	 жовтня	 2016	 р.	 від-
булося	 урочисте	 вручення	
ректором	ОНЕУ	М.І.Звєряковим	сертифікатів	 студентам,	що	успішно	прослухали	
черговий	курс	лекцій	проф.	А.Фернандеса.	Наступного	року	ми	знову	будемо	раді	
бачити	нове	покоління	студентів	ОНЕУ,	ОНПУ,	ОНУ	ім.	І.І.Мечникова	та	ОРІДУ	НАДУ	
в	 стінах	 нашого	 університету.	 Адміністрація	 ОНЕУ	 щиро	 бажає	 всім	 учасникам	
подолання	нових	вершин,	 застосування	отриманих	 знань	на	практиці	 та	більше	
подібних	корисних	заходів	у	майбутньому!

Відділ міжнародних зв’язків

2	листопада	2016	р.	у	Малій	актовій	залі	був	проведений	Міждисциплінарний	
круглий	стіл	на	тему	«Участь	у	міжнародних	програмах:	сучасний	стан,	вимоги	та	

виклики	 для	 аплікан-
тів».	

Питаннями	 до	 об-
говорення	 були:	 між-
народні	 конференції,	
проекти	 та	 програми	
для	 викладачів,	 сту-
дентів	 та	 аспірантів	
ОНЕУ,	 основні	 вимо-
ги,	які	висуваються	до	
аплікантів,	 підготовка	
необхідної	 докумен-
тації	 та	 успішних	 мо-
тиваційних	листів	для	
участі	 у	 міжнародних	
програмах	 та	 проек-
тах.	

Модератором	 за-
ходу	 виступала	 канд.	 пед.	 наук,	 доцент	 кафедри	 іноземних	мов	Карпова	Олена	
Олегівна.	 З	 доповідями	 виступили:	 Шубартовський	 Г.І.	 «Участь	 у	 міжнародних	
програмах	–	запорука	кар’єрного	росту	викладачів»,	Місько	Г.А.	«Розвиток	міжна-
родних	зв’язків	–	шлях	до	поглиблення	інтернаціоналізації	ВНЗ»,	Дегтярьова	О.О.	
«Участь	у	 грантах:	документація,	написання	успішних	заяв»,	Карпова	О.О.	«Пре-

зентація	програми	«Молодь	змінить	Україну»	від	благодійного	фонду»,	Гаврили-
шина	Б.	«Особливості	написання	резюме	та	мотиваційних	листів	для	участі	у	гран-
тах»,	Замкова	Д.	«Erasmus+:	досвід	навчання	у	
Болгарії»	

В	обговоренні	питань	круглого	столу	актив-
ну	участь	брали:	канд.	економ.	наук,	ст.	викла-
дач	 кафедри	ФМтаФР	Астахова	Н.І.,	 канд.	 пед.	
наук,	 доцент	 кафедри	 іноземних	 мов	 Шостак	
І.І.,	канд.	економ.	наук,	ст.	викладач	кафедри	фі-
нансів	Кир’язова	Т.О.,	канд.	філол.	наук,	доцент	
кафедри	МтаППП	Гейна	О.В,	канд.	економ.	наук,	
доцент	 кафедри	МЕО	Пономарьова	 Г.О.,	 канд.	
економ.	наук,	ст.	викладач	кафедри	ЗЕТ	Патла-
той	 О.Є.,	 а	 також	 відповідальні	 за	 міжнародні	
зв’язки	 по	 кафедрам,	 представники	 студент-
ського	 самоврядування	 (Голова	 студентського	
самоврядування	Чабанова	А.,	 голова	НСО	КЕФ	
Сивкова	К.,	голова	НСО	ФЕФ	Кудінова	В.,	голова	
НСО	ФМЕ	Башкірова	Я.,	голова	НСО	ФЕУП	Міш-
кевич	А.),	аспіранти	та	студенти.	

У	ході	цієї	зустрічі	було	озвучено	багато	ціка-
вої	інформації,	доповідачі	поділилися	практичним	досвідом	з	теми	заходу	та	на-
дихнули	аудиторію	особистими	прикладами	бути	ініціатором	участі	в	міжнарод-
них	програмах	та	проектах.	

Відділ міжнародних зв’язків

25	листопада	2016	р.	Відділом	між-
народних	зв’язків	у	головному	корпусі	
університету	 для	 студентів	 було	 ор-
ганізовано	 зустріч	 із	 представниками	
Федерації	 обмінів	 Франція–Україна	
(ФОФУ)	–	президентом	Роджером	Вов-
ком	та	його	колегами.	Під	час	зустрічі	
було	презентовано	програму,	яка	дає	
можливість	 українським	 студентам	
улітку	 2017	 року	 попрацювати	 та	 по-
жити	у	Франції.	Після	презентації	при-
сутні	 поставили	доповідачам	 важливі	

питання	як	українською,	так	і	французькою	мовами.	Охочі	взяти	участь	у	цій	про-
грамі	наразі	мали	змогу	пройти	співбесіду	з	представниками	ФОФУ	французькою	

мовою	та	заповнити	анкету	учасника.	
Студенти,	які	не	були	на	цьому	заході,	

але	 хочуть	 стати	 учасником	 обміну,	 по-
винні	 володіти	 французькою	 мовою	 на	
рівні	А2	і	вище	та	до	січня	2017	р.	пройти	
співбесіду	в	онлайн-режимі	за	умови	по-
передньої	домовленості	 із	Відділом	між-
народних	зв’язків.	

Відділ	 міжнародних	 зв’язків	 знахо-
диться	 у	 головному	 корпусі	 ОНЕУ	 (вул.	
Преображенська,	 8,	 каб.	 123).	 Контактна	
особа	–	Марія	Качер,	тел.	723-24-19.

Відділ міжнародних зв’язків
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НАРХОЗ – ШКОЛА ЖИЗНИ

ПРАЗДНОВАНИЕ HALLOWEEN НА ФМЭ

ПРАКТИКА НА ФЕУП

ДЕНЬ СТУДЕНТА НА ФМЭ

Много	лет	назад	я	приехал	в	Украину	из	моей	родной	страны	Зимбабве,	
чтобы	получить	 степень	магистра	 в	Одесском	 государственном	экономиче-
ском	университете.	Время,	проведенное	в	Украине,	сильно	повлияло	на	мою	
дальнейшую	жизнь.

Общение	со	студентами	из	других	городов	Украи-
ны,	из	других	республик	бывшего	Советского	Союза,	
из	Латинской	Америки,	материковой	части	Африки	и	
африканских	островов		обогатило	меня.	Я	познал	но-
вые	культуры,	языки	и	обычаи	других	стран.	К	концу	
моего	обучения	я	выучил	испанский	язык,	потому	что	
моим	лучшим	другом	был	сокурсник	из	Перу.	Несмо-
тря	на	то,	что	все	говорили	на	разных	языках,	мы	сбли-
зились	благодаря	русскому	языку,	который	изучали,	и	
стремились	постоянно	повышать	свой	уровень.	В	ре-
зультате	мы	могли	общаться	с	местным	населением	–	
носителями	русского	языка	–	в	магазинах,	на	улицах,	
на	рынке	и	т.д.,	участвовать	в	общественной	и	куль-

турной	жизни	университета.	Это	был	действительно	полезный	опыт,	который	
пригодился	мне	в	дальнейшем.

Жизнь	в	Украине	во	времена	перестройки,	дефицита	научила	меня,	как	
жить	только	в	рамках	необходимого	минимума.	Я	был	частью	очередей	(ко-
торые	были	привычным	явлением	 тех	 времен)	 за	 основными	продуктами.	
Помню,	как	мы,	иностранные	студенты,	ходили	обычно	группами.	Всякий	раз,	
увидев	очередь,	один	из	нас	становился	в	конце,	другой	шел	вперёд,	чтобы	
посмотреть,	что	продаётся.	Если	это	было	то,	что	у	нас	уже	есть,	мы	выходили	
из	очереди	и	шли	дальше.	Когда	же	добирались	до	нашего	общежития,	мы	
сообщали	другим	сокурсникам	об	«очереди»	и	о	том,	что	они	могли	бы	там	
купить.

Ещё	одно	ценное	качество,	которое	я	приобрел	в	то	время,	–	это	умение	
делиться	с	другими.	Как	студенты,	независимо	от	того,	откуда	мы	все	прибы-
ли,	мы	делились	всем,	что	у	нас	было.	Нас	объединяло	то,	что	мы	все	были	
иностранцы	в	чужой	стране.	Это	уже	само	по	себе	формировало	у	нас	чувство	
единства	и	взаимоподдержки.

После	окончания	обучения	в	ОГЭУ	я	убедился,	что	могу	жить	в	любом	ме-
сте	нашей	планеты	и	выжить	независимо	от	сложившихся	обстоятельств	и	в	
любых	условиях.	Как	говорится,	даже	будучи	«бедным,	как	церковная	мышь».

В	качестве	студента	ОГЭУ,	а	также	владельца	международного	студенче-

ского	билета,	я	ездил	за	границу	каждые	летние	каникулы.	Во	время	поездок	
в	Восточную	Германию,	Соединенное	Королевство	и	другие	страны	я	имел	
возможность	встретиться	со	студентами,	 с	которыми	в	свое	время	делился	
конспектами,	 советами,	идеями,	 знаниями	по	общим	или	параллельным	в	
нашем	 обучении	 предметам.	 Поскольку	 это	 давало	 возможность	 общения	
на	английском	языке,	я	находил	такие	обмены	действительно	полезными	и	
выгодными.	Вернувшись	на	родину	после	 завершения	 учебы,	 я	легко	 смог	
трансформировать	и	перенести	на	местную	ситуацию	знания,	полученные	не	
только	на	русском,	но	и	на	английском	языке,	который	является	официальным	
языком	моей	страны.

Все	вышеперечисленное	помогает	мне	в	работе,	где	бы	и	кем	бы	я	не	ра-
ботал.	Также	важно	то,	что	диплом,	полученный	в	OГЭУ,	признается	во	всем	
мире:	в	частных	и	в	государственных	предприятиях,	в	любых	международных	
организациях,	каким	бы	видом	деятельности	они	не	занимались.

В	2001	году	в	моей	жизни	произошел	крутой	поворот,	когда	я	в	качестве	
гражданского	миротворца	присоединился	к	Организации	Объединенных	На-
ций	для	моего	первого	миссионерского	задания	в	Восточном	Тиморе	(Timor	
Leste).	Страна	только-только	выходила	из	вооруженного	конфликта,	поэтому	
была	малоразвита,	а	местами	инфраструктура	вообще	отсутствовала.	Не	было	
ни	муниципальных	услуг,	ни	коммунальных:	не	было	чистой	водопроводной	
воды,	хороших	дорог,	поставок	продуктов,	были	проблемы	с	работой	электро-
сети.	Страна	находилась	в	условиях	крайней	нищеты.	Но	несмотря	ни	на	что,	я	
упорно	трудился	в	качестве	гражданского	миротворца	и	вносил	свой	посиль-
ный	вклад	в	развитие	инфраструктуры	и	повышение	уровня	благосостояния	
Восточного	Тимора	с	тем,	чтобы	его	граждане	могли	вести	достойную	жизнь.

Таким	образом,	во	время	обучения	в	ОГЭУ	я	имел	возможность	не	только	
получить	степень	магистра,	но	и	научиться	жизни,	выносливости.	Для	меня	
открылись	многие	горизонты,	которых	я	сам	бы	никогда,	возможно,	не	достиг.

И	теперь,	по	истечении	22	лет,	я	вернулся	в	страну,	которая	дала	мне	вы-
сокую	квалификацию	и	была	моим	вторым	домом,	чтобы	работать	здесь	в	
качестве	гуманитарного	представителя	международной	гуманитарной	орга-
низации	(Международный	Комитет	Красного	Креста).	Это	стало	моим	личным	
вкладом	и	помощью	стране,	в	которой	она	сейчас	нуждается,	а	также	моим	
«спасибо»	Украине.

 ДЭВИД РУСИНГА, 
выпускник ОГЭУ 1993 г.

Всем	 известно,	 что	 Хэллоуин,	
или	День	всех	святых,	заимствован	
со	 стран	 Запада.	Но	 это	 нисколько	
не	 мешает	 студентам	 факультета	
международной	 экономики	 отме-
чать	его	по	всем	канонам.	Посколь-
ку	 в	 день	 празднования	 Хэллоуи-
на	 большинство	 наших	 студентов	
были	 задействованы	 в	 Студосени,	
наш	 праздник	 сместился	 на	 четы-
ре	дня,	дабы	дать	возможность	от-
дохнуть	и	восстановиться.	4	ноября	
2016	года	организационный	сектор	
в	 содружестве	 с	 PR-сектором	 хоть	
и	 с	 опозданием,	 но	 устроили	 этот	
праздник	для	студентов.	На	нашем	

празднике	 была	 самая	 настоящая	
фото-зона	 со	всевозможными	жут-

кими	 декорациями,	 множество	
тыкв,	вырезанных	участниками	сек-

торов,	 огромное	 количество	 све-
чей,	шаров,	тематических	цветов	и	
многое	 другое.	 В	 качестве	 развле-
чений	 мы	 организовали	 просмотр	
фильма	 из	 жанра	 «Ужасы»,	 игра-
ли	 в	 настольную	 игру	 «Мафия»	 и	
«Бункер».	 Также	 был	 организован	
конкурс	на	лучший	костюм.	Все	го-
сти,	которые	пришли	в	костюме	не-
чисти,	 автоматически	 становились	
участниками	этого	конкурса.

Готовиться	к	этому	мероприятию	
было	очень	интересно	и	весело.	Не-
которые	ребята	собирались	вместе	
и	 вырезали	различные	декорации,	

некоторые	 отвечали	 за	 фото-зону,	
покупали	 ткань,	 обыгрывали	 ее,	
делали	интересные	декорации	для	
фотографий.	 Подобные	 меропри-
ятия	 очень	 сплачивают	 коллектив.	
Лично	 я	 познакомилась	 с	 новыми	
людьми,	мы	обменивались	идеями	
и	чувствовали,	как	мы	развиваемся.	
Улучшить	их	можно	было	бы	только	
привлечением	 большего	 количест-
ва	людей.	Чем	больше	людей,	 тем	
веселее!

Екатерина БАНОВСКАЯ
студентка 10 группы ФМЭ 

11	 ноября	 2016	 г.	 в	 рамках	 из-
учения	 дисциплины	 «Экономика	
предприятия»	 студенты	 34	 группы	
ФЭУП	 посетили	 с	 ознакомитель-
ной	 экскурсией	 Одесский	 цемен-
тный	 завод.	 Работники	 завода	
познакомили	 присутствующих	 с	
деятельностью	предприятия,	с	про-
блемами,	 которые	 решаются	 эко-
номистами	предприятия.	Студенты	
пообщались	с	выпускниками	и	сту-
дентами-стажерами	ФЭУП,	работа-
ющими	 на	 предприятии,	 поздра-
вили	 их	 с	 прошедшим	 50-летием	
ФЭУП	и	подарили	на	память	 книгу	
«ФЕУВ:	золоті	сторінки	успіх».

ЛИТВИНОВ А.С., 
заместитель декана ФЭУП

17	ноября	2016	года	в	третьем	корпусе	Одесского	национального	эко-
номического	 университета	 отмечался	Международный	день	 студента.	 В	
честь	этого	праздника	проходил	концерт,	целью	которого	было	показать,	
чему	первокурсники	уже	научились	в	Нархозе.	Каждой	группе	было	дано	
задание	 –	 подготовить	 номер	 творческой	 самодеятельности	 (вокальное	
соло,	 танец,	музыкальный	номер,	КВН	и	 т.п.).	Абсолютно	все	 группы	се-
рьезно	отнеслись	к	торжеству	и	подготовили	яркие,	запоминающиеся,	а	
главное,	интересные	выступления!

На	 празднике	 студентов	 присутствовал	 ректор	 нашего	 университета	
Зверяков	Михаил	Иванович,	декан	факультета	международной	экономи-
ки	Беспалов	Владимир	Михайлович,	проректор	по	воспитательной	работе	
и	международным	связям	Шубартовский	Георгий	Иванович,	заместитель	

декана	ФМЭ	Давыденко	Ирина	Владимировна	и	Стеценко	Сюзанна	Васи-
льевна,	 которая	 сделала	огромный	вклад	в	работу	первокурсников.	Пе-
ред	самим	мероприятием	каждая	группа	минимум	два	раза	трактовалась	
перед	Сюзанной	Васильевной,	правой	рукой	которой	была	группа	Самоу-
правления	нашего	факультета.	Они	делали	замечания,	если	таковые	име-
лись,	 вносили	
изменения	 в	
текст,	 обсужда-
ли	 с	 участни-
ками	 внешний	
вид	и	т.п.

Будучи	 сту-
денткой	 пер-
вого	 курса	 и	
участницей	это-
го	 праздника,	
могу	 сказать	
одно	 –	 Нархоз	
влюбляет	 меня	
в	себя	с	каждым	
днем	 все	 боль-
ше:	 начиная	 со	
Дня	открытых	дверей,	когда	я	была	еще	ученицей	одиннадцатого	класса,	
и	заканчивая…	А	лучше	вообще	не	заканчивая.	Каждое	мероприятие	–	это	
возможность	 проявить	 себя,	 узнать	 лучше	 своих	 одногруппников,	 одно-
курсников	и	не	только!	Я	глубоко	уважаю	и	поддерживаю	людей,	которые	
организовывают	подобные	праздники,	а	также	людей,	которые	активно	в	
них	участвуют.

Екатерина БАНОВСКАЯ, 
студентка 10 группы ФМЭ
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ВІРНІСТЬ ТРАДИЦІЯМ
НЕЗАБУТНЯ ПОДОРОЖ ДО ЛЬВОВА

СНЕЖНЫЙ ЛЬВОВ С ФМЭ

Традиції з часом стають звичкою, 
а звички – традицією. 

Костянтин Кушнер
Усі	ми	знаємо,	що	в	нашому	університеті	існує	чудова	традиція	–	щорічні	поїзд-

ки	до	Львова.	Цей	рік	також	не	став	винятком.	На	початку	осені	наші	студенти	зно-
ву	відвідали	це	прекрасне	місто.

Гадаю,	 що	 не	 випадково	 саме	 Львів	 став	 нашим	 традиційно	 відвідуваним	
містом.	На	мою	думку,	саме	Львів	може	передати	всю	красу,	історію	та	динаміку	
нашої	прекрасної	країни!	У	жодному	разі	я	не	хочу	образити	інші	перлини	України.	

Усі	міста	 і	містечка,	 і	навіть	українські	села	
неперевершені!	У	кожного	містечка	є	своя	
родзинка,	 свої	 особливості,	 проте	 саме	
Львів	 поєднує	 в	 собі	 усі	 найкращі	 україн-
ські	 традиції.	Чого	варта	лише	бруківка	по	
усьому	місту!	А	будівлі,	яким	уже	сотні	ро-
ків?	Скільки	ж	можна	отримати	душевного	
спокою	та	затишку	в	церквах	та	костьолах,	
двері	 яких	 відкриті	 для	 кожного.	 Мабуть,	
кожен	 долав	 ці	 важкі	 408	 сходинок,	 аби	
глянути	на	місто	 з	Львівської	 ратуші.	 Воно	
того	дійсно	варте.	Ви	більше	ніде	не	отри-
маєте	можливості	 споглядати	 такі	 прекра-

сні	краєвиди	із	такої	серйозної	висоти.	Адже	там	можна	побачити	усе	місто,	ніби	
на	долоні.	А	знаєте,	чого	вартує	піднятися	на	«Високий	Замок»?	Так,	ніжки	наших	
туристів	втомилися,	але	те,	що	вони	могли	споглядати	із	Замку,	дійсно	варте	всіх	
зусиль.	Можу	також	сказати,	що	Львів	–	це	прекрасне	місто	для	закоханих.	Ви	гуля-
ли	нічним	Львовом?	Такої	романтики	ви	більше	ніде	не	знайдете.	А	усі	ці	маленькі	
кафе,	з	яких	віє	ароматом	справжньої	тільки	змеленої	ароматної	кави.	А	чого	вар-

тий	справжній	львівський	шоколад?	Його	наші	любі	студенти	могли	наласуватися	
досхочу,	а	також	придбати	у	подарунок	своїм	рідним	та	друзям.	

Неабияких	 зусиль	 для	 того,	 щоб	 наші	
студенти	 насолодилися	 цим	 прекрасним	
містом,	 доклав	 голова	 організаційного	
сектору	 Сергій	 Бороган.	 Йому	 потрібно	
було	організувати	всіх	студентів	для	поїзд-
ки,	 знайти	 зручний	 маршрут,	 місце	 для	
ночівлі.	 Не	 зважаючи	на	 складнощі,	 він	 з	
честю	 і	 гідністю	 виправдав	 покладені	 на	
нього	надії.	Тому	хочемо	висловити	слова	
подяки	 за	 допомогу	 у	 здійсненні	 мрії	 не	
одного	студента.	

Багато	 хто	 не	 вперше	 відвідав	 Львів,	
але	для	деяких	із	них	це	було	перше	знайомство	з	містом	Левом.	Гадаю,	що	ко-
жен	отримав	часточку	щастя	і	радості	від	цієї	подорожі.	Наші	студенти	мали	мож-
ливість	самостійно	прогулятися	вуличками	старого	Львову,	поринути	у	його	куль-
туру	та	величність.	Вуличні	музики,	різноманітні	ярмарки,	прекрасні	архітектурні	
споруди,	незвичайні	мозаїчні	вітражі	замість	звичайного	скла	–	усе	це	передає	лю-
бов	до	наших	рідних	традицій.	Дуже	доречними	є	слова	Петра	Савицького:	«Сила	
традицій	і	сила	творчості	в	їх	поєднанні	–	животворне	джерело	всякої	культури».	
Головне	–	поважати,	підтримувати	і	цінувати	культуру	свого	народу.	Чудово	й	те,	
що	це	розуміє	і	підтримує	наш	університет!

Усі	ми	хочемо	сказати	вам	«Дякую!»	за	можливість	поринути	в	нашу	історію,	за	
ці	прекрасні	і	незрівнянні	емоції!	

Ольга КОЦЮБСЬКА,
студентка 22 групи ОЕФ

82	студента	факультета	международной	экономики	11	ноября	 	отпра-
вились	в	чудесный	город	Львов.		Для	первокурсников	это	была	первая	по-
ездка	 со	 своей	 группой,	 что	дало	всем	возможность	 стать	еще	ближе,	а	
для	старших	курсов	–	провести	выходные	ярко,	наслаждаясь	красивыми	
улочками	замечательного	Львова.	По	дороге	во	Львов	в	вагоне	поезда	раз-

давались	веселые	песни	и	шутки,	 все	
делились	 вкусными	 угощениями,	 ко-
торые	прихватили	с	собой	из	Одессы.

По	 приезду	 во	 Львов	 все	 посели-
лись	 в	 хостелы,	 немного	 отдохнули	
после	поезда	и	отправились	на	обзор-
ную	 экскурсию	 по	 городу.	 Замерзнув	
на	экскурсии,	все	разбрелись	кто-куда:	
кто	пить	вкуснейший	львовский	кофе,	
а	кто	ужинать	в	колоритных	заведени-
ях	Львова.	Вечером	нас	ожидало	чудо	
–	 красивый	 снегопад!	 Львов	 в	 снегу	

показался	всем	еще	более	волшебным.	Весь	покрытый	снегом,	украшен-
ный	невероятными	огнями	ночного	города	и	звуками	уличных	музыкантов	
–	это	больше	напоминало	сказку.	Второй	день	пребывания	во	Львове	был	
не	менее	насыщенным.	Каждый	все	больше	познавал	этот	город:	кто	–	га-

строномический,	кто	–	исторический.	А	те,	кто	во	Львове	был	не	впервой,	
успели	 даже	 посетить	 несколько	
художественных	 выставок.	 Неко-
торые	 	 устраивали	 забеги	 по	 су-
венирным	лавкам,	дабы	привезти	
друзьям	и	родным	 	львовские	 су-
вениры.

К	 концу	 второго	 дня	 нашего	
отдыха	 во	 Львове	 мы,	 уставшие,	
но	 довольные,	 сели	 в	 вагон.	 До-
рога	 домой	 была	 уже	 не	 такой	
активной.	Скорее,	это	было	более	
душевно,	 чем	 ранее.	 Каждый	 де-
лился	своими	эмоциями	и	впечат-
лениями	 друг	 с	 другом.	 Приятно,	
что	поездка	сплотила	не	только	одногруппников	между	собой,	но	и	дала	
возможность	подружиться	ребятам	разных	курсов	и	специальностей.

Да,	 это	 были	 хорошие	 выходные!	 И,	 несомненно,	 каждому	 есть,	 что	
вспомнить!

Анастасия КАТРЕНКО, глава PR-сектора ФМЭ

Старинный	Львов	уже	многие	годы	очаровывает	собой	и	притягивает	туристов	
со	всего	мира.	Он	славится	своей	историей	и	красивейшими	памятниками	архи-
тектуры.	Побывавших	однажды	во	Львове,	охватывает	чувство	восхищения	и	не-
преодолимого	желания	вновь	посетить	этот	прекрасный	город.	Именно	поэтому	

мы	 решили	 организовать	 незабывае-
мое	путешествие.	Мы	знали,	что	поезд-
ка	 во	 Львов	 может	 стать	 интересным,	
впечатляющим	 и	 вдохновляющим	 со-
бытием,	 ведь	 каждый	 сантиметр	 горо-
да	 напоминает	 о	 его	 богатой	 истории.	
Итак,	 18	 ноября	 студенты	 финансово-
экономического	 факультета	 отправи-
лись	в	долгожданную	поездку	и	теперь	
они	с	удовольствием	могут	поделиться	
с	вами	своими	впечатлениями.

Дмитрий Маринов:	«Львов	¬–	очень	красивый	и	ухоженный	город	с	большим	
количеством	памятников	архитектуры.	Приятно,	что	город	заботится	о	своем	прош-
лом.	Здесь	сохранилась	армянская	и	еврейская	улицы,	которые	оказали	большое	
влияние	на	культуру	города.	Особенно	привлекает	внимание	способность	жите-

лей	Львова,	представителей	разных	национальностей,	религий	и	культур,	жить	в	
мире	и	спокойствии.	Обязательно	вернусь	в	этот	замечательный	город».

Александр Молдован: «Поездка	 во	Львов	 стала	для	нас	отличным	отдыхом	
перед	сессией.	После	посещения	многочисленных	музеев	можно	с	уверенностью	
сказать,	что	Львов	–	это	культурная	столица	Украины.	Архитектура	города		доста-
точно	разнообразна	и	соединяет	много	разных	стилей.	Нам	рассказывали	много	
легенд	и	мифов	о	загадочном	Львове.	За	2	дня	мы	узнали	очень	много	интересно-
го».

Эмма Восканян: «Я	побывала	во	Львове	впервые	и	меня,	прежде	всего,	пора-
зила	архитектура	его	центральной	части	–	Площади	Рынок,	которая	справедливо	
считается	сердцем	этого	города.	На	протяжении	всей	своей	истории	Львов	испы-
тывал	сильное	влияние	западноевропейской	культуры,	поэтому,	побывав	здесь,	
можно	с	уверенностью	сказать,	что	ты	посетил	Европу».

Знакомство	с	этим	чудесным	городом	доставило	нам	огромное	удовольствие.	
У	нас	создалось	впечатление,	что	весь	город	в	целом	–	это	своеобразный	музей	
или	памятник	богатой	и	интересной	украинской	истории.	Мы	с	нетерпением	бу-
дем	ждать	новой	встречи	с	ним.

Татьяна БАГРЯНЦЕВА, студентка ФЭФ
	 «Поездка	во	Львов	–	это	самое	запоминающие-

ся	 событие	этой	осени!	Начиная	 с	первой	минуты	и	
до	возвращения	домой,	я	была	в	 состоянии	счастья	
и	эйфории.	Дружная	атмосфера,	незабываемые	про-
гулки	по	самому	сказочному	городу,	море	эмоций	и	
впечатлений	–	всё	это	о	нашей	поездке	во	Львов!	Наш	
профком	 университета	 порадовал	 в	 очередной	 раз	
организацией.	Без	сомнения,	мы	запомним	это	надо-
лго	и	будем	всегда	вспоминать	с	улыбкой	на	лице.	Это	
была	лучшая	поездка!	Всем	спасибо!»

Полина КУМАНОВА, студентка 16 группы ФЕУП
«Поездка	во	Львов	стала	нашим	первым	путеше-

ствием	 с	 университетскими	 друзьями.	 Безусловно,	
такие	 мероприятия	 очень	 сближают	 не	 только	 со	
своими	одногруппниками,	но	и	 с	ребятами	старших	
курсов.	 Ты	попадаешь	целиком	в	 семью	ФЕУП.	Вре-
мя,	 проведенное	 во	 Львове,	 было	 настолько	 насы-
щенным	 и	 переполненным	 веселыми	 моментами,	

что	после	поездки	 воспоминания	не	отпускают	 еще	
очень	долго!	Спасибо	любимому	факультету	за	то,	что	
делаете	нашу	студенческую	жизнь	ярче.	Ждем	новых	
веселых	поездок.	Дальше	–	больше!»

Екатерина КУМАНОВА, студентка 16 группы 
ФЕУП

«От	 этой	 поездки	 я	 получила	 много	 позитивных	
эмоций.	Все	началось	с	поезда.	Как	только	мы	зашли,	
я	поняла,	что	это	просто	настоящая	семья.	Нет	ника-
кого	неравенства	между	старшими	курсами	и	нами,	
никакого	 предвзятого	 отношения,	 что	 ты	 первокур-
сник.	Само	время	во	Львове	пролетело,	как	один	миг,	
так	как	дни	были	очень	насыщенными.	Можно	гово-
рить	долго	о	том,	какой	незабываемой	была	эта	по-
ездка.	Могу	с	уверенностью	сказать	–	это	было	самое	
яркое	событие	этой	осени!»

Юлия ТОДОРОВА, студентка 16 группы ФЕУП
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КОРПОРАТИВНА КУЛЬТУРА – ОСНОВА КОНКУРЕНТОСПРОМОЖНОСТІ 
ВИЩИХ НАВЧАЛЬНИХ ЗАКЛАДІВ

ВДЯЧНІ ЗА ТУРБОТУ!

НАШИ ПОЗДРАВЛЕНИЯ!

Сучасний	 університет	 в	 умовах	 генезису	 інформаційного	 суспільства	 і	 соціо-
культурних	 трансформацій	 потребує	 нової	 системи	 ціннісно-нормативних	 уяв-
лень,	що	має	забезпечити	його	функціонування	і	може	бути	регулятором	суспіль-
ного	життя	та	самореалізації	особистості.	Жорстка	конкуренція	на	ринку	освітніх	
послуг	вимагає	стратегічних	підходів	до	розвитку	кожного		університету,	які	забе-
зпечують	високу	гнучкість,	адаптивність	і	готовність	до	постійного	розвитку	викла-

дачів	 і	 студентів.	Саме	тому	
корпоративна	культура	є	го-
ловною	 складовою	 в	 систе-
мі	 стратегічного	 управління	
розвитком	університету.

20	 груд-
ня	 2016	 р.	 в	
Одеському	 на-
ц і о н а л ь ному	
економічному	
у н і в е р с и т е т і	

було	проведено	семінар	«Участь	профспілок	в	посиленні	стратегічної	
ролі	корпоративної	культури	–	основи	конкурентоспроможності	ВНЗ»,	
у	 роботі	 якого	 взяли	 участь:	 ректор	 університету	 Звєряков	Михайло	
Іванович,	члени	профкому,	актив	ради	молодих	учених,	співробітни-
ки	ОНЕУ,	представники	профспілок	одеських	ВНЗ	та	завідувач	відділу	

соціально-економічного	 захисту	 обкому	
Профспілок	 робітників	 освіти	 та	 науки	
України	Подгорець	Валентина	Вікторівна.

В	обговоренні	 доповіді	 професора	 ка-
федри	 менеджменту	 та	 зовнішньоеконо-
мічної	діяльності	Кравченко	В.О.,	активну	
участь	взяли:	голова	профспілкової	органі-
зації	 Корольова	 Т.С.,	 	 завідувач	 кафедри	
статистики,	 професор	 Підгорний	 А.З.,	 ви-
кладач	 кафедри	 правознавства	 Гордієн-

ко	 О.М.	
Значну	увагу	було	приділено	питанням	доброзич-
ливої	конкуренції,	зовнішнього	вигляду	студентів	
та	 викладачів,	ролі	 студентського	 самоврядуван-
ня,	вивчення	 іміджу	ВНЗ	у	середовищі	абітурієн-
тів	 та	 їхніх	 батьків,	 випускників,	 роботодавців,	
жителів	 міста	 й	 області	 для	 оцінки	 соціального	
капіталу	вищих	навчальних	закладів.

КОРОЛЬОВА Т. С. ,
 голова профспілкової організації ОНЕУ

Комітет	Профспілки	університету	постійно	здійснює	активну	роботу	щодо	від-
починку	членів	Профспілки.	У	поточному	2016	році	для	співробітників	було	органі-
зовано	велику	кількість	екскурсій,	відвідування	театрів	і	музеїв.	І	досі	всі	згадують	
незабутню	 екскурсію	 до	 Білгород-Дністровської	 фортеці	 з	
відвідуванням	студентського	табору	«Економіст»,	в	якому	в	
літній	сезон	мають	змогу	оздоровиться	студенти	і	співробіт-
ники	університету.	За	відгуками	учасників	екскурсії	усі	отри-
мали	море	позитивних	емоцій.	Особисто	було	висловлено	
подяку	директору	табору	«Економіст»	Стратуленко	Віктору	
Петровичу	 за	 гостинність,	 екскурсію	 по	 табору	 і	 приємно	
проведений	час.

Незважаючи	 на	 фінансово	 скрутний	 час,	 комітетом	
Профспілки	 було	 орендовано	 приміщення	 Українського	
театру	 ім.	В.	Василька.	70%	членів	Профспілки	мали	змогу	
відвідати	 виставу	 «Про	 кохання	без	 слів».	 Слід	 зазначити,	
що	всі,	хто	був	на	виставі,	одноголосно	заявили,	що	чудово	
відпочили,	згадали	свою	юність,	отримали	багато	позитив-
них	емоцій.

Зовсім	нещодавно	співробітникам	 (за	 ініціативи	профбюро	управління	 та	фі-
нансовій	підтримки	комітету	Профспілки)	довелося	насолодитися	постійною	екс-
позицією	Одеського	художнього	музею.	Отриманих	незабутніх	вражень	вистачить	

ще	надовго.	Такі	екскурсії	дають	можливість	доторкнутися	
до	прекрасного.	Душевний	екскурсовод	Тетяна	своїми	роз-
повідями	майстерно	передала	настрій	різних	епох,	зобра-
жених	 на	 картинах	 Репіна,	 Сурікова,	 Чистякова.	 Творіння	
багатьох	 хрестоматійних	 авторів	 –	 Серова,	 Левицького,	
Куїнджі,	 Айвазовського	 –	 представлено	 в	 експозиціях	 му-
зею.

Співробітники	 підрозділів	 профбюро	 управління	 щиро	
дякують	керівництву	профкому,	особисто	його	 голові	 Т.	С.	
Корольовій	і	заступнику	голови	профкому	Г.	І.	Шамаєвій,	за	
надану	 чудову	можливість	познайомитися	 з	 прекрасним	 і	
сподіваємося,	що	 це	 стане	 гарною	 традицією	 нашого	 уні-
верситету.

БАЙДАК О.В., заступник голови профбюро управління

Студенческое	самоуправление	поздравляет	выпускницу	финансово-экономи-
ческого	факультета,	аспирантку,	члена	Национального	союза	журналистов	Украи-
ны	Куликову	Елизавету	Александровну	с	награждением	Почетной	грамотой	Одес-
ского	областного	совета	за	высокий	вклад	в	историю	и	издание	книг	об	истории	
Одесской	 области.	 Куликова	 Елизавета	 является	 соавтором	 проекта	 «История	 и	
люди.	Одесская	область»	и	«История	одесского	студенчества».	Она	ведет	актив-
ную	деятельность	в	общественной	жизни	и	является	примером	для	студентов.	

Студенческий	 совет	 финансово-экономического	 факультета	 желает	 ей	 даль-
нейших	творческих	и	научных	успехов,	беспрепятственной	деятельности,	посто-

янной	удачи.	Пусть	осуществятся	ее	творческие	замыслы	и	планы,	а	всем	ее	начи-
наниям	сопутствуют	надежда	и	успех.	Пусть	в	делах,	которые	она	начинает,	будут	
залогом	 энергичность,	 целеустремленность	 и	 желание	 достичь	 новых	 высот.	 А	
мы,	в	свою	очередь,	будем	ждать	новых	книг	об	истории	Одесской	области,	об	
истории	нашего	университета	и	новые	проекты.

Марина ОСИПОВА, 
студентка 33 группы ФЭФ, 

главный редактор газеты ФЭФ «Финансист»
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УВАЖАЕМЫЕ СТУДЕНТЫ ПЕРВОГО КУРСА!

ЗИМОВА СЕСІЯ: 
ПОРАДИ, РОЗДУМИ, ХВИЛЮВАННЯ

ПЕРВАЯ СЕССИЯ: ЧТО ОНА ТАКОЕ И С ЧЕМ ЕЕ ЕДЯТ

ХВИЛЮЧІ ДУМКИ ПЕРШОКУРСНИКІВ ПЕРЕД СЕСІЄЮ

ВПЕЧАТЛЕНИЯ ОТ ПЕРВОЙ СЕССИИ

НЕЗАБЫВАЕМЫЕ ЗИМНИЕ КАНИКУЛЫ

Информируем	Вас	о	правилах	прохождения	экзаменационной	сессии:
•	 Явка	на	экзамен	является	обязательной	(в	случае	неявки	на	экзамен	по	

уважительным	причинам	необходимо	предоставить	в	деканат	подтверждающий	
документ).

•	 Неявка	на	экзамен	без	уважительной	причины	будет	приравнена	к	полу-
чению	оценки	«0»	балов.

•	 В	случае	получения	итоговой	оценки	(сумма	текущего	рейтинга	и	экзаме-
на)	ниже	35	балов	(оценка	«F»)	студент	обязан	прослушать	повторный	курс	изуче-
ния	дисциплины	(10	часов	–	по	зачетным	дисциплинам;	20	часов	–	по	экзамена-
ционным	дисциплинам)	на	платной	основе.	На	данный	момент	сумма	составляет	

260	и	510	грн.
•	 После	проверки	экзамена,	до	заполнения	ведомости,	преподаватель	обя-

зан	провести	официальное	объявление	результатов	экзамена	студентам.
•	 Студенты	имеют	право	задать	вопросы	по	итогам	экзамена,	посмотреть	

работу,	оспорить	результат	только	в	день	официального	объявления	итогов	экза-
мена.

•	 Задолженности	по	зачетным	дисциплинам	можно	сдавать	во	время	экза-
менационной	сессии	(кроме	оценок	меньше	35	балов	–	«F»).

Всем удачи на экзаменах!
ЛИТВИНОВ А.С., заместитель декана ФЭУП

На	каждом	этапе	получения	знаний	нам	приходится	подтверждать	свои	зна-
ния.	Будучи	школьниками,	мы	переживали	за	экзамены,	которые	нам	предстояло	
сдать	в	9	и	11	классах.	Абитуриентами	мы	боялись	предстоящего	ВНО.	И	вот,	мы	
стали	студентами...	Казалось	бы,	все	позади,	но	нет.	На	этом	новом	жизненном	
этапе	проверкой	наших	знаний	является	сессия.	И	многие	из	нас	боятся	этого	пе-
риода	в	учебном	семестре	(и	не	только	на	первом	курсе!).

	Учебный	процесс	в	университете	радикально	отличается	от	учебного	процесса	
в	школе.	Именно	поэтому	многие	из	нас	не	могут	быстро	перестроиться	на	новую	
систему	оценивания,	а	в	некоторых	случаях,	это	заканчивается	печально.	Лично	
для	меня	первая	сессия	в	ОНЭУ	была	очень	тяжелым	моментом.	Именно	тогда	я	
впервые	испытала,	что	такое	спать	по	полтора	часа	в	сутки,	либо	вообще	не	спать.	
Но,	к	счастью,	все	закончилось	благополучно,	чему	я	тогда	была	безумно	рада!	И	
я	поняла,	что	сессия	–	это	не	страшно,	сессия	в	какой-то	степени	даже	весело,	как	
бы	абсурдно	это	не	звучало.	Это	шанс	проверить,	на	что	ты	способен.

Но	благодаря	своему	опыту	я	теперь	могу	сказать,	что	подготовка	к	сессии	–	это	
настоящее	искусство.	И	хочу	поделиться	некоторыми	секретами,	которые	помогут	
успешно	сдать	все	экзамены	и	закрыть	сессию	с	хорошим	результатом.

«Одна	голова	хорошо,	а	две	–	лучше».	Самое	первое,	что	хочу	подчеркнуть,	–	
это	командная	работа.	Разбейте	весь	материал	на	части	и	распределите	между	
всеми	вашими	одногруппниками	или	однокурсниками.	 Все	 тесты,	 всю	 теорети-
ческую	и	практическую	часть	одному	человеку	очень	трудно	охватить	–	что-то,	да	
упустишь.	К	тому	же,	у	вас	появится	время	даже	на	небольшой	отдых	(да-да,	я	не	
шучу).	А	вместе	и	эффективнее,	и	веселее,	да	и	на	коллектив	это	влияет	только	

наилучшим	способом	–	вы	становитесь	одним	слаженным	механизмом.
«Что	 посеешь,	 то	 и	 пожнешь».	 Да-да,	 эта	 старая	 пословица	 имеет	 место	 и	

здесь.	Если	на	протяжении	семестра	мы	особо	не	трудимся	на	наше	же	благо,	то	
не	стоит	ожидать	«хэппи	энда».	Поэтому	стоит	уделять	время	учебе.	НО!	Не	стоит	
забывать,	что	мы	не	учимся	только	для	того,	чтобы	успешно	закрыть	сессию.	Пре-
жде	всего,	мы	должны	стремиться	получать	знания	и	навыки.

«Умейте	расставлять	приоритеты».	Если	первым	вас	ожидает	экзамен,	в	кото-
ром	вы	достаточно	хорошо	ориентируетесь,	то	это	отличный	шанс	уделить	время	
предмету,	 в	 котором	вы	 сомневаетесь.	 Еще	один	немаловажный	факт.	 Готовьте	
шпаргалки!	Обязательно	готовьте!	Вне	зависимости	от	того,	будете	ли	вы	списы-
вать	или	нет.	Это	сыграет	большую	роль	на	психологическом	уровне.	На	экзаме-
не	вы	будете	спокойны,	что	готовились,	и	что	можете	в	любой	момент	«подсмо-
треть»	то,	что	забыли.

«Делу	время,	потехе	час».	Как	бы	это	банально	не	звучало,	но	постарайтесь	
выложиться	по	максимуму	во	время	сессии.	Ведь	впереди	нас	ждет	прекрасное	
время	–	каникулы	и	зимние	праздники.	Ради	этого	стоит	потрудиться.	Позвольте	
же	себе	насладиться	этими	днями	с	чистой	совестью	и	закрытой	сессией!

Это	небольшие,	но	немаловажные	советы,	которые	вы	можете	использовать	в	
своей	подготовке	к	сессии.	Давайте	наберемся	сил	и	терпения	и	выстоим	этот	бой.

С наступающими праздниками! И ни пуха, ни пера нам, студенты!
Татьяна ГАЧИК, 

студентка 21 группы КЭФ

Після	дитячих,	шкільних	буднів	дуже	важко	влитися	в	колію	зовсім	не	дитячих	
лекцій	а	семінарів.	Ще	з	перших	днів	вересня	перед	нами	відкрилися	двері	в	за-
хоплююче	нове	життя.	З	великими	амбіціями	і	немалим	бажанням	ми	переступи-
ли	поріг	вже	рідного	для	нас	університету.	Протягом	перших	тижнів	навчання	ми	
знайомилися	з	колективом	зовсім	не	знайомих	викладачів	та	студентів,	звикали	
до	нового	розпорядку	дня	та	шукали	нових	знайомств.

Все	 почалося	 з	 лекцій...	 І	 гордого	 розуміння	 слова	 «студент».	 Здавалося,	
що	нам	«море	по	 коліна»,	 яке	ж	 чудове	 студентське	життя!	Але	 всі	 знають,	що	
«справжніми	студентами	стають	після	першої	сесії».	Сесія	–	ще	одне	невідоме	для	
нас.	Не	мало	ми	чули	про	 сесію	від	 старшокурсників,	багато	чого	навигадували	
самі,	але,	що	це	на	справді,	для	нас	залишається	загадкою.	Через	декілька	днів	
перший	 іспит.	Кожен	сприймає	його	по-різному:	 хтось,	як	 звичайнісінький	семі-
нар,	а	хтось	–	як	одну	із	найважливіших	подій	у	житті.	Чи	вдасться	списати?	Чи	вар-

то	готувати	«шпори»?	Перед	кожним	постали	ці	безглузді,	але	хвилюючі	питання.	
Увесь	перший	курс	у	пошуках	відповідей.	Але	кожен	відчайдушно	готується	до	ць-
ого	нелегкого	випробування.	Ми	відшукали	давно	загублені	конспекти,	додаткові	
матеріали	на	електронній	пошті	і	навіть	відкрили	двері	в	бібліотеку.	В	останні	дні	
ми	 точно	усвідомимо,	що	час	 готуватись	до	 іспитів.	Декілька	безсонних	ночей	 і	
сесія	закрита.

Я	вважаю,	що	всі	без	виключення	закриють	першу	сесію	і	відправляться	в	дов-
гоочікувану	подорож	додому,	до	рідних.	Бажаю	всім	веселих	зимових	свят,	чарів-
ної	новорічної	атмосфери	і	смачних	подарунків.	І	нехай	вас	завжди	супроводжує	
удача!

Діна ХОМІЦЬКА, 
студентка 15 групи ФМЕ

Вот	и	закончился	первый	семестр	нашей	студенческой	жизни:	первая	сессия…	
Теперь	нас	можно	называть	настоящими	студентами!	Первые	впечатления	о	

сессии	были	яркие	и	самые	запоминающиеся.	Дались	эти	полгода	нелегко	–	ведь	
нужно	было	привыкнуть	к	новому	ритму	жизни,	освоиться.	Вместо	уроков	–	пары,	
вместо	учителей	–	преподаватели,	да	и	 система	оценивания	 знаний	отличается	
от	привычной	школьной.	Первые	недели	учёбы	были	особенно	трудными.	Хоть	
свободы	и	больше,	по	сравнению	со	школой,	но	и	ответственность	тоже	возросла	
вдвойне.	Выучить	весь	материал	за	ночь	до	экзамена	невозможно,	это	надо	по-
нимать.	

До	наступления	первой	сессии	мы	о	ней	слышали	только	понаслышке.	То,	что	
переживаешь	во	время	сдачи	экзамена	в	университете,	не	сравнить	со	школьны-

ми	экзаменами.	Бессонные	ночи,	 зубрёжка.	Бессмысленное	написание	шпарга-
лок,	на	которые	можно	не	надеяться.	Во	время	сессии	понимаешь:	нужно	учить,	а	
не	надеяться	списать.	Сессия	–	смесь	чувств.	С	одной	стороны,	это	очень	тяжело.	
Придя	на	экзамен,	ты	чувствуешь	страх,	волнение,	всё	забываешь.	А	с	другой	–	
очень	приятно	и	радостно,	когда	выходишь	из	аудитории	с	отличной	оценкой	в	
зачётке.	Уже	после	первого	экзамена	было	небольшое	ощущение	эйфории	и	сча-
стья.	Боимся	представить,	что	будет	после	сдачи	всей	сессии.	Но		что	мы	уж	точно	
усвоили,	так	это	главное	правило:	«Если	будешь	внимательно	слушать	лекции,	го-
товиться	к	каждому	занятию,	активно	работать	на	семинарах,	на	экзамене	будет	
легче».

Анна БАРОН, студентка ФЭФ

Зимние	каникулы	длинной	в	2	месяца,	казалось	бы,	куда	уж	больше,	но	все	мы	
знаем,	как	быстро	и	незаметно	пролетает	это	время.	Так	почему	бы	не	сделать	эти	
каникулы	незабываемыми?	Предлагаю	вашему	вниманию	несколько	советов	на	
тему,	как	провести	каникулы	весело,	интересно	и	полезно!

И,	в	первую	очередь,	 считаю	нужным	выделить	спорт.	На	протяжении	учеб-
ного	семестра	большую	часть	своего	времени	мы	малоподвижны.	Мы	проводим	
дни	и	ночи	напролет,	сидя	за	учебниками	или,	того	хуже,	за	компьютером.	Канику-
лы	–	идеальное	время	для	того,	чтобы	оздоровиться	и	активно	заняться	спортом.	
И	в	этом	вопросе	полезным	будет	все:	от	прогулок	на	свежем	воздухе	и	поездок	на	
природу	до	занятий	йогой,	посещением	бассейна	или	игрой	в	футбол	с	друзьями.	
Просто	выбирайте	то,	что	вам	по	душе,	и	проводите	время	не	только	полезно,	но	
и	приятно.

Часто	в	период	сессии,	натыкаясь	на	интересные	фильмы,	которые	нам	хоте-
лось	бы	посмотреть,	на	книги,	которые	хотелось	бы	прочесть,	или	места,	в	кото-
рых	хотелось	бы	побывать,	студенты	откладывают	досуг	на	потом.	Зимние	канику-
лы	–	время	наверстывать	упущенное!

Еще	 одним	 вариантом	 провести	 время	 с	 пользой	может	 быть	 прохождение	
курсов.	Курсов	чего	–	решать	только	вам.	В	каждом	человеке	есть	множество	не-
раскрытых	талантов	и,	наверное,	у	каждого	есть	дело,	заняться	которым	он	всегда	

мечтал,	но	до	сих	пор	не	решался.	Пусть	эта	зима	принесет	что-то	новое	в	жизнь	
каждого	из	нас!

Каникулы	–	это	прекрасная	возможность	на	какое-то	время	сменить	обстанов-
ку,	побывать	в	новом	месте,	познакомиться	с	новыми	людьми	и,	возможно,	даже	
открыть	самого	себя	по-новому.	Зимние	путешествия	–	интересное	времяпрепро-
вождение	и	активный	отдых,	который	поможет	отдохнуть	и	набраться	сил.

Зима	–	время,	когда	мы	можем	позволить	себе	немного	впасть	в	ностальгию.	
Почему	бы	не	пересмотреть	старые	фотоальбомы,	не	перечитать	старые	дневни-
ки,	письма	или	просто	провести	вечер	воспоминай	в	кругу	семьи?	Ведь	мы	ис-
пытываем	удивительные	эмоции	и	сильные	чувства,	когда	обращаемся	к	теплым	
воспоминаниям	из	далекого	прошлого.	

Существует	множество	различных	способов	хорошо	провести	время	на	кани-
кулах.	Каждый	выбирает	свои	варианты.	В	конечном	итоге	совсем	не	важно,	как	
именно	мы	проведем	свои	зимние	каникулы.	Главное	–	чтобы	через	2	месяца	мы	
вернулись	 в	 университет	 отдохнувшими,	 полными	 сил	и	 вдохновения	для	 того,	
чтобы	учиться	в	новом	семестре	еще	более	продуктивно,	чем	когда-либо	до	этого.

Юлия МАКСИМОВА,
студентка 22 группы КЭФ
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СПОРТИВНЕ ЖИТТЯ УНІВЕРСИТЕТУ

ВІТАЄМО!!!

У	перший	частині	цьогорічної	Спартакіади	було	проведено	лише	чотири	види	
спортивних	змагань,	а	саме:	шахи,	чоловічий	стрітбол,	настільний	теніс	та	Кубок	
Ректора	з	міні-футболу.	За	спільною	згодою	фізоргів	усіх	факультетів	було	ухвале-
но	рішення	про	те,	що	жіночий	волейбол	відбудеться	в	березні	2017	року.	Наразі	
за	підсумковими	результатами	першого	семестру	перше	місце	посідає	факультет	
економіки	і	управління	підприємництвом.	Одразу	після	нього	йде	навздогін	кре-
дитно-економічний	факультет.

Давайте	детальніше	переглянемо	результати	тих	змагань,	які	вже	пройшли	в	
цьогорічній	Спартакіаді.

У	змаганнях	з	міні-футболу	цього	року	перемогу	одержав	несподівано	для	ба-
гатьох	 фінансово-економічний	 факультет.	 На	 другому	 місці	 опинився	 факультет	
економіки	 і	 управління	підприємництвом,	 а	 на	 третьому	–	 кредитний.	 Усі	матчі	
проходили	на	нашому	всім	знайомому	стадіоні	Краян,	де	відбувалися	справжні	
запеклі	сутички	між	футболістами	нашого	університету.

У	шахах	перемогу	одержали	студенти	ФЕУП,	друге	місце	було	за	обліковим	фа-
культетом,	третє	–	за	кредитним.	У	чоловічому	стрітболі	незмінно	перше	місце	по-
сідає	ФЕУП,	на	другому	–	браві	хлопці	з	ФМЕ,	а	третє	–	за	обліковим	факультетом.

Останнім	у	першому	семестрі	було	змагання	з	настільного	тенісу,	в	якому	взяти	
участь	могли	лише	по	одному	хлопцю	та	дівчині	з	кожного	факультету.	Було	віді-
брано	найкращих	тенісистів	факультетів,	які	показали	дійсно	якісну	гру.	За	резуль-
татами	змагань	перемогу	отримали	студенти	ФЕУП,	друге	місце	посіли	неймовірні	
тенісисти	з	кредитно-економічного	факультету,	а	третє	–	зайняли	студенти	ОЕФ.

Уже	навесні	нас	чекають	шість	останніх	видів	спортивних	змагань,	а	саме:	жіно-
чий	стрітбол,	чоловічий	та	жіночий	волейбол,	стрілецький	спорт,	легка	атлетика	та	
бадмінтон,	які	визначать,	який	із	факультетів	посяде	перше	підсумкове	місце	вже	
у	67-й	Спартакіаді	ОНЕУ.

Артем МАРКОВСЬКИЙ,
голова спортивного сектору КЕФ

Вітаємо	збірну	команду	ФЕФ	з	міні-
футболу	 –	 Володаря	 «Кубку	 Ректора»	
ОНЕУ	 2016	 року,	 який	 проводився	 ка-
федрою	ФВ	та	БЖД	з	18	по	27	жовтня	
2016	 року	 на	 стадіоні	 «Краян».	 Друге	
місце	вибороли	студенти	ФЕУП,	на	тре-
тьому	–	збірна	команда	КЕФ.	

Кубок	ректора	студенти	отримали	з	
рук	декана	ФЕФ	О.	М.	Гончаренко,	яка	
вболівала	 за	команду	 і	особисто	наго-
родила	переможців	солодким	призом.

Кафедра ФВ та БЖД

Не	бойтесь	в	жизни	что-то	отпускать,
Идти	вперед,	назад	не	оглянувшись.
Спешите	старый	образ	поменять,	
Стремитесь	 найти	 повод,	 чтоб	 стать	
лучше.

Не	бойся	в	миг	срываться	и	бежать,
Моментом	научитесь	наслаждаться.
Не	забывайте	близких	обнимать
И	от	души	прохожим	улыбаться.

Не	бойтесь	жить	сегодня,	здесь,	сейчас,	
Нельзя	вернуть	вчера,	увидеть	завтра.
Старайтесь	всегда	слабым	помогать,
Неведомо,	как	ляжет	завтра	карта.

Не	бойтесь	в	жизни	что-то	отпускать,
И	к	вам	придёт	намного-много	лучше.
Итог:	учитесь	ЖИТЬ	-	не	ВЫЖИВАТЬ!!!
Наш	мир	намного	красочней	и	круче.	

***
Мама,	я	сегодня	девушку	видала,
Молодая	вовсе.	Нет,	совсем	юна,	
С	ног	сбивая,	быстро	убегала,
Словно	приключилась	у	неё	беда.

Платье	развивалось	светло-голубое,
По	щекам	бежали	слезные	ручьи,
А	глаза	меня	сразили	глубиною,
И	напомнили,	мамуля,	мне	глаза	твои.

Мне	так	жутко	интересно	стало,
От	кого	же	так	бежала	и	куда,
Я	свернула	и	пошла	кварталом,
Где	исчезла	чудная	Она.

А	Она	бежала	и	бежала,
Вдруг	остановилась	у	двери...
Моё	сердце	колотило...Я	узнала...
Это	ж	я,	мамуля,	посмотри!!!

Только	почему	совсем	босая,
И	коленки	сбиты	до	крови?
Почему	же	крылья	на	полу,	родная,
И	цветок	проросший	из	груди?

Мамочка,	не	плачь,	ты	что-то	знаешь?
Я	прошу	тебя,	мамуля,	расскажи...
«Дочка,	ты	еще	ведь	молодая,
Вот	босая	ты	пока	бежишь.

А	коленки	сбитые	до	крови	-
Это	Первые	уроки	на	пути,
Ты	не	опускай	так	низко	брови,
Много	испытаний	впереди!

***
А	ты	готов	любить	меня	любую?	
Слегка	наивную,	смешную,	как	дитя,	

Безумную	немножко,	но	простую	
И	все	же	сложную	такую	до	нельзя.	

А	ты	готов	любить	меня	любую,	
Понять,	всего	лишь	посмотрев	в	глаза?	
Готов	принять	и	нежную,	и	злую,	
В	истерике,	в	улыбке	и	в	слезах?	

А	ты	готов	любить	меня	любую?	
Не	идеальную,	но	по	уши	в	тебя!..	
Такую	 вредную,	 но	 сердцу	 ведь	 род-
ную.	
Готов	со	мною	КРЕПКО-НАВСЕГДА?...	
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